

# 聖堂報告

## 四旬期第五主日

03-04-2022

1. 周守仁主教於 2022 年 3 月 14 日發出的教區通告中提醒我們祈禱的力量不能低估。為使我們更妥善地參與本年的逾越節慶典及聖週，並為支援本港的抗疫行動，他鼓勵信友積極參與下列四旬期及聖週內教區層面於網上進行的神修及禮儀活動：

### (一) 在四旬期內：

**聖時：**於連續五個週三（即 3 月 16、23、30 日及 4 月 6 及 13 日）晚上八時，由周主教或夏主教主持，內容包括明供聖體、讀經、講道，並為醫護人員、染疫者、在疫情或戰爭中的亡者、烏克蘭及世界祈禱。第五次聖時（即 4 月 13 日聖周星期三）是特別為世人和自己的罪求寬恕。

**苦路默想：**於連續四個週五（即 3 月 18、25 日及 4 月 1 及 8 日）晚上八時舉行，由一位副主教主持。

### (二) 在聖週內：

本堂鼓勵信友參與教區直播，由周守仁主教主禮的逾越節三日慶典，以表達與主教的團結共融。詳情如下：

聖週星期四 (4 月 14 日) 聖油彌撒：上午 11:00

主的晚餐：晚上 08:00

聖週星期五 (4 月 15 日) 救主苦難禮儀：下午 3:00

聖週星期六 (4 月 16 日) 救主復活夜間禮儀：晚上 8:00

**(逾越節三日慶典，本堂沒有提供直播禮儀)**

2. 聖週星期五 (4 月 15 日)：

### (一) 大小齋：

年滿十四歲的信友須守小齋。此外，年滿十八歲而未達六十歲的信友亦須守大齋。

## (二) 為聖地募捐：

教宗籲請各地公開舉行感恩聖祭的大小聖堂，每年在救主受難日，特別為聖地的兄弟姐妹祈禱及舉行募捐，以支持教會在聖地推行的牧民、福利、教育和社會事工。鑑於支出龐大，宗座籲請本港信眾作更慷慨的捐助。

信友可把捐款（現金或支票）送交/寄交聖堂辦事處（支票抬頭應寫聖堂名稱【即：「**聖依納爵堂**」】，背面註明：「**聖週五為聖地募捐**」），聖堂把收集到的善款，以「天主教香港教區」抬頭的支票，寄交教區總務處。

上述所有報告，已張貼於聖堂正門及辦公室外報告板，並已上載於聖堂網頁，歡迎各位查閱。主佑各位！

# St. Ignatius Chapel Announcement

## Fifth Sunday of Lent

03-04-2022

1. Bishop Stephen CHOW, S.J., in the recent Chancery Notice announced on 14th March, 2022 reminds us that we must not underestimate the power of prayer. In order that we may better prepare ourselves for the coming Paschal Triduum as well as Holy Week and lend support to the local efforts in combating the pandemic, **he encourages laity to take part actively in the following online Lenten spiritual exercises and Holy Week Liturgy at the Diocesan Level:**

i) **During Lenten Period:**

***Holy Hour:*** On five consecutive Wednesdays (March 16, 23 and 30; April 6 and 13), at 8:00p.m., to be officiated by Bishop Stephen CHOW, S.J., or Bishop Joseph HA, OFM, including Exposition of the Blessed Sacrament, Scripture reading, homily and prayers for healthcare workers, those infected by the pandemic, those who have died during the pandemic or wars, and for Ukraine and world peace. On April 13, Wednesday of Holy Week, the focus will be on praying for God's forgiveness for all sinners, in particular ourselves.

***Meditations on the Way of the Cross:*** On four consecutive Fridays (March 18 and 25; April 1 and 8), at 8:00p.m., to be conducted by a Vicar General.

ii) **During Holy Week:**

Our Chapel encourage parishioners participate in the live broadcast of The Paschal Triduum to be officiated by Bishop Stephen CHOW, S.J., to show our communion with him. Details are as follows:

***Holy Thurs. (14/4) :***

**Chrism Mass at 11:00 a.m.**

**The Mass of the Lord's Supper at 8:00 p.m.**

***Holy Fri. (15/4) :***

**Celebration of the Lord's Passion at 3:00 p.m.**

***Holy Sat. (16/4) :***

**Easter Vigil at 8:00 p.m.**

**(Please note that our Chapel will not provide any live broadcast for The Paschal Triduum.)**

***2. Good Friday – 15 April:***

**i) Fast and Abstinence**

All faithful who have completed their 14th year are to abstain from meat. Those who have completed their 18th year but have not yet begun their 60th year are also obliged to fast.

**ii) Holy Land Special Collection**

It is the wish of the Holy Father that each year on Good Friday, in all churches, Mass centres and chapels with eucharistic services for the faithful, special prayers be offered and a special collection be taken up in support of our brethren in the Holy Land and the numerous pastoral, charitable, educational and social institutions and projects sponsored by the Church there. In view of the enormous expenses, the Holy See is appealing for a more generous support from the faithful of our Diocese.

The faithful can make their donations through cash or cheque, sent to the respective parish offices (cheques should be made payable to the parishes concerned, with the indication “*Good Friday Donation to the Holy Land*” at the back.). Parishes should send the collection to the Diocesan Procurator with a cheque issued for this specific purpose and made payable to “*The Catholic Diocese of Hong Kong*”.

The above announcements have been posted on the chapel website for reference.